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Folketingets Miljøudvalg
Christiansborg
1240 København K

J.nr. NST-401-00732

Den 18. april 2013

Folketingets Miljøudvalg har i brev af 25. marts 2013 stillet følgende spørgsmål nr. 
308 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Henrik 
Høegh (V).

Spørgsmål nr.308 (alm. del)
I svar på spørgsmål 179 oplyser ministeren, at der endnu ikke er et 
fytoplanktonindeks klar. Spørgsmålet drejede sig imidlertid ikke om fytoplankton, 
men derimod om fytobenthos. Ministeren bedes komme med en vurdering over de 
mulige konsekvenser, også selv om der ikke skulle være et indeks klar endnu?

Svar
Det har endnu ikke været muligt at udvikle et indeks for de bundlevende alger i 
danske vandløb (phytobenthosindeks), og der er derfor ikke på nuværende 
tidspunkt grundlag for at bedømme eventuelle fremtidige konsekvenser af et 
phytobentosindeks. I en række andre lande anvendes phytobenthos bl.a. som 
indikator på eutrofiering (forurening med næringsstoffer) i vandløb.

Vedrørende konsekvenser af implementering af de yderligere kvalitetsparametre 
generelt henviser jeg til svar på spørgsmål 181 (alm. del) 
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